
 
Selvitys kuntalaisaloitteiden käsittelystä  

 
Kuntalaisaloitteet aiemmilta kausilta 
 

1. Kuntalaisaloite 26.9.2022 liputus omaishoitajien kunniaksi (394/2022) 
 
Elinvoimalautakunta käsitteli aloitetta ja päätti, että kunta liputtaa virallisina ja 
vakiintuneina liputuspäivinä. 
 
Elinvoimalautakunta totesi aloitteen loppuun käsitellyksi, 7.3.2023 §35 
Kunnanvaltuusto palautti aloitteen uudelleen käsittelyyn, KV 27.3.2023 § 12 
 
Lautakunta päätti yksimielisesti palauttaa tämän asian valmisteluun. 
Elinvoimalautakunta 27.2.2024 § 31 
 

2. Kuntalaisaloite 13.4.2023 Eläkeläisten tapahtumien tila/kenttien vuokran perimättä 
jättäminen (215/2023) 
 

Elinvoimalautakunta päätti esittää kunnanhallitukselle edelleen esitettäväksi valtuustolle, 
että tiloja ja liikuntapaikkoja ei anneta ilmaiseksi eläkeläisten tapahtumiin.  
 
Elinvoimalautakunta 21.11.2023 § 145 
Aloite on loppuun käsitelty. 
 

3. Kuntalaisaloite 26.4.2023 Vihtiin tarvitaan perhepäivähoitajia (229/2023) 
 
Vastine kuntalaisaloitteeseen 
Kuntalaisaloitteessa todettiin, että perhepäivähoitajat on siirretty toimimaan saman 
päiväkodin johtajan alaisuuteen, jonka alueella ei toimi yhtään perhepäivähoitajaa. 
Varhaiskasvatuksen johtamiskokonaisuudet on tarkasti mietitty ja perhepäivähoidon 
johtaminen vaatii omaa osaamista. Kun perhepäivähoitajien määrä on vähentynyt, niin on 
ollut järkevää keskittää heidän johtaminen tietyille esihenkilöille. Perhepäivähoito on 
varhaiskasvatussuunnitelman mukaisesti pienessä ryhmässä toteutettavaa 
varhaiskasvatusta, joka tapahtuu hoitajan kotona. Perhepäivähoitajat vastaavat oman 
ryhmän toiminnasta. Sen sijaan heidän esimiehet pedagogisella johtamisella ja toiminnan 
ohjaamisella tukevat perhepäivähoitajien tavoitteellisen toiminnan suunnittelua ja 
toteuttamista. Tämän toteutuminen ei ole kiinni siitä, missä päin kuntaa esihenkilön 
fyysinen toimipiste sijaitsee. Esihenkilö käy säännöllisesti perhepäivähoitajien luona ja 

KV 18.3.2024 § 18, liite 8



pitää heille iltakokouksia. Lasten varahoito järjestetään lähipäiväkodin lapsiryhmissä, jonka 
puitteissa henkilöstö voi tehdä yhteistyötä.  
 
Kuten kuntalaisaloitteessa mainittiin, hakemuksia perhepäivähoitoon on vuosi vuodelta 
ollut vähemmän. Syytä tähän on vaikea lähteä pohtimaan. Yhtenä haasteena kuitenkin on, 
että perhepäivähoitajalle on haastavaa sijoittaa neljää alle kolme vuotiasta lasta ja lähes 
poikkeuksetta kaikki perhepäivähoitoon hakijat ovat ihan pieniä. Jos perhepäivähoitajien 
määrää lisätään, niin todennäköisesti heille jää vapaita paikkoja, joita ei saada täytettyä ja 
tämä tuo taloudelliset haasteet tälle toimintamuodolle.  
 
Noudatamme Vihdin varhaiskasvatuksessa varhaiskasvatuslain ja asetuksen mukaisia 
mitoituksia sijoittaessamme lapsia ryhmiin. Lisäksi varhaiskasvatuksessa noudatetaan 
varhaiskasvatussuunnitelmaa, joka on toimintaa ohjaava asiakirja.  
 
Varhaiskasvatuslaki muuttui vuonna 2018, jossa tarkennettiin varhaiskasvatuksessa 
työskentelevän henkilöstön kelpoisuusehtoja. Näitä kelpoisuusehtoja Vihdin 
varhaiskasvatuksessakin noudatetaan ja perhepäivähoitajan tehtäviin vaaditaan tehtävään 
soveltuva ammattitutkinto tai muu alalle soveltuva koulutus. Tämä tuo oman haasteen 
perhepäivähoitajien palkkaamiseen, kelpoisuusehdot täyttäviä hoitajia ei ole tarjolla. 
Vihdin varhaiskasvatukseen haettiin perhepäivähoitajaa Nummelan alueelle 1.8.2023 
alkaen. Kyseinen tehtävä oli kaksi erillistä kertaa auki, mutta tehtävään ei tullut 
varteenotettavia hakijoita, joten ainakaan alkusyksystä 2023 Vihdin varhaiskasvatukseen ei 
ole tulossa lisää perhepäivähoitajia.  
 
Sivistyslautakunta 13.6.2023 § 31 
Aloite on loppuun käsitelty 
 

 
Kuntalaisaloitteet ajalta 1.7.-31.12.2023 
 

1. Kuntalaisaloite 21.11.2023 Otalammen uimarannan radan alikulkukäytävän rakentaminen 
ja kevyenliikenteen toteuttaminen kauppakeskukselta uimarannalle (523/2023) 

 
aloite on annettu Infra- ja tukipalvelut – palvelukeskuksen valmisteltavaksi  
 
Kuntalaisaloitteen käsittely on kesken.  
 

2. Kuntalaisaloite 5.12.2023 Henkilöliikenne Hanko-Vihti-Hyvinkää-radalle (576/2023) 
 
Selvityksessä pelkkien seisakkeiden toteuttamisen kustannukset arviointiin olevan 14,6 
milj. ja tämän lisäksi tiheämmän vuorovälin edellyttämä kaksoisraiteen toteuttamisen 



hinta-arvio olisi 110 milj. Vuosittaiset liikennöintikulut selvityksessä on arvioitu olevan n. 
2,8 milj. euroa vuodessa. Länsiradan suunnittelun ja toteutumisen myötä, yhteydessä 
henkilöliikenteen käynnistämistä radalla on syytä selvittää tarkemmin ja käydä laajempaa 
keskustelua radanvarsikuntien kesken hankkeen mahdollisesta toteutumisesta. 
 
Elinvoimalautakunta 27.2.2024 § 30 
Aloite on loppuun käsitelty 

 
 

 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

 


